
 

 

Samiska rådet 
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1(10) 

Protokoll 
2022-10-03 

 
 

  
 
Plats och tid Ruselegården 17.00-20.10 

Beslutande 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Ledamöter 

Mikael Jakobsson, Liksjuon Sámiensiäbbrie 
Lisa Omma, Vapstens sameby 
Gunel Röhnér Douhan, Állguogåhtie 
Mattias Forsvall, Grans sameby  
 
Roland Sjögren (KD) Kommunstyrelsens ordförande  
Kurt Fällman (L), ordförande i myndighetsnämnden 
Betty-Ann Nilsson (KD), ordförande i Utbildningsnämnden 
Lars Ohlsson (S) Utbildningsnämnden 
Eva Stuge (M) ordförande i Socialnämnden  
Maria Karlsson (S) Socialnämnden 
 
 
 
 
Liecelott Omma, Vapstens sameby 
 
 
 
 
 
 
Liecelott Omma, Vapsten sameby 
Eva Stuge (M), Ordförande i Socialnämnden 
 

 
Övriga närvarande 

 
Marita Stinnerbom, Minoritetssamordnare 
Christer Normark, Kommundirektör 
Samuel Lundström, Skolchef för och grundskola 
Kerstin Olla Grahn, Verksamhetschef individ och familjeomsorg 
Klaus Thomas Dudenhöfer, kostchef deltar digitalt 
 

Justerare:  Mikael Jakobsson, Liksjuon Sámiensiäbbrie §§13-16 

 Lisa Omma, Vapstens sameby §§17-19 

  
 
Underskrifter 

 Sekreterare 

 
   

 Marita Stinnerbom   

 Ordförande 
 
 

 

 Roland Sjögren                    

 Justerare 
 
 

 

 Mikael Jakobsson    
 Lisa Omma   
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1.     Dagens ärenden, val av justerare och tid för justering 

2     Information 
- Förskola/Grundskola  
- Äldreomsorg/ biståndshandläggning 
- Kommunledningskontoret 
- Information samisk samordnare 
- Övrig information 

3   Samisk mat i verksamheter kostchef Klaus Dudenhöfer. 

4     Handlingsplan 2023-2027 

5     Budgetuppföljning 

6     Nästa möte 5 december kl 17 
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§ 13 

Dagens ärenden  

 

Beslut  

Samiska rådet fastställer dagordningen med ändrad turordning att punkten 
samisk mat i verksamheter flyttas att behandlas efter Dagens ärenden och får 
paragrafnummer 14 
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§ 14 

Samisk mat i verksamheter 

 

Beslut  

Samiska rådet har tagit del av informationen. 

 

Ärendebeskrivning 

Kostchef Klaus Thomas Dudenhöfer informerar om arbete med samisk 
mat i verksamheterna. Arbetet med ett lokalt förädlingsföretag och 
möjligheten att upphandla kött direkt med företaget möjliggör att ha 
lokala råvaror som älg och ren på matsedeln. Klaus söker också en 
person som vill sitta med i matsedelsgruppen gärna med kompetens av 
samisk traditionell mat.  
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§ 15 

Information   

Beslut  

Samiska rådet har tagit del av informationen  

 

Ärendebeskrivning  

               

Förskola/Grundskola 
Information från Skolchef Samuel Lundström om arbetet med samiska 
skolverksamheten. Kommunen har sex samiska lärare. En lärare i 
umesamiska delar kommunen med Sorsele kommun som har 40 
procents anställning på förskolan i Ammarnäs. Vår nordsamiska lärare 
har aviserat att hen vill sluta sin anställning och nu förs det samtal för 
att kunna anställa en nordsamisk lärare. Kommunen säljer samiska till 15 
kommuner där vi försöker att samordna lektioner för att eleverna ska 
läsa tillsammans med fler elever och därmed kan vi också erbjuda ett 
bättre pris, lärarna får bättre elevunderlag och eleverna får 
klasskamrater som läser samiska. 

Julla Májja, Samiska biblioteksbussen har besökt några av Lyckseles 
förskolor och klasser i årskurs 4. De har fått ta del av samisk kultur, joik 
och berättande om Stalo i samarbete med Giehttogiella, ungdomar som 
berättar.  

 

- Äldreomsorg 

Kerstin Olla Grahn, verksamhetschef för individ och familjeomsorg 
informerar om att det är personalbyte på biståndshandläggarna och att 
information behövs till ny personal. Nu ser de över hur samer med 
funktionshinder får ta del av sina rättigheter och hur kommunen kan 
arbeta bättre i den frågan. Det är stora utmaningar och stora luckor hur 
det ser ut med språk och kompetens. Första steg är kartläggning hos 
personal som har samiska och kulturkompetens.  

Satsning görs på psykisk ohälsa och en samordnar är anställd,  
samordnaren  deltog på ett föredrag om psykisk ohälsa bland samiska 
ungdomar som anordnades gemensamt av kommunen och Julla Májja.  
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Äldreomsorgsplan 2032 ska tas fram och där arbetas det med att lyfta in 
det samiska i planen. Dorotea kommun är en förebild  som har kraftfulla 
handlingsplaner både inom äldreomsorg och utbildning.  

För äldreboenden planeras att inreda samisk hörna på Skytten, 
Öregården och Bräntbergsvägen 14. Samiska konsthantverk är beställda 
och en studieresa planeras till Dorotea.  

- Information från kommundirektören 

Kommunledningskontoret har sett över med samverkansförfarandet där 
vi nu söker samverkan i tidigt skede med utvecklingsfrågorna. Under 
Delaktighetsveckan har Lycksele program under måndagen där vi vill att 
det samiska ska synas i programmet. Förslag på punkter om hur arbetar 
Lycksele för att uppfylla kraven som samiskt förvaltningsområde.  

Samiska samordnaren har besökt ledningsgruppen för arbetet med mål 
och riktlinjer samt R-10 att informera om målen för samiskt 
förvaltningsområde och hur kommunerna kan samarbeta.  

 
  

- Information från minoritetssamordnaren 
Samordnaren har varit på konferens som Sametinget anordnade för 
samiska samordnare. Konferensen hade inriktning på hur Sametinget 
kan vara kommunerna behjälplig och flera kommuner delade med sig av 
sitt arbete med minoritetsuppdraget. Lycksele hade ett pass där både 
Kommunstyrelsens ordförande Roland Sjögren var med och 
Kommundirektören Christer Normark.  
Sametinget anordnar en konferens om språkvårdande insatser i Umeå 
där de bjuder in organisationer och föreningar.  
Sametinget anordnar också en konferens om kunskapsinhämtning om 
äldres behov gällande de samiska språken i Luleå 9-11 november. De 
bjuder in äldre samer.  
Samiska veckan . Julla Májja var i Lycksele och aktiviteter riktade sig till 
barn, unga, äldre och allmänheten. Föredrag på biblioteket på tisdag av 
Marja Skum och köttsoppa på Ruselegården på onsdagkvällen. Saila 
Marie Gråik föreläste för samiska elever i högstadiet och gymnasiet om 
psykisk ohälsa som ung och aktiviteten avslutades med pizza.   
v.43 är det språkvecka och då anordnar vi aktiviteter på sociala medier. 
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§16  

Samisk handlingsplan 2023-2027 

Beslut  

Samiska rådet beslutar att bereda ärendet vidare 

Ärendebeskrivning 

Lycksele kommun har varit samisk förvaltningskommun sedan 2010. 
Handlingsplanerna har följt mandatperioderna med fyra år och antogs i 
kommunfullmäktige 2019-02-25 § 17 

Förslag till mål och riktlinjer föredrogs på mötet. Synpunkter på 
handlingsplanen meddelas till minoritetssamordnaren.  
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§17 
 
Budgetuppföljning  

Beslut  

Samiska rådet beslutar att lägga informationen till handlingarna 

 

Ärendebeskrivning 

Prognosen visar att vi förbrukar statsbidraget med 775 529. Förändring i 
budget för inköp av samiskt hantverk för äldreboenden och språkresurs 
till förskolan.  
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§ 18  

Riktlinjer Flaggdagar 

Beslut  

Samiska rådet beslutar att föreslå till kommunstyrelsen att riktlinjer för 
flaggdagar kompletteras med följande samiska flaggdagar  

25 mars Marie bebådelsedag, en traditionell samisk högtidsdag 
9 augusti FN:s internationella urfolksdag 
15 augusti samiska flaggan godkändes den 15 augusti 1986 
29 november Elsa Laula Renbergs födelsedag  
Dag för val till Sametinget 
 

 

Ärendebeskrivning 

Det finns tolv samiska flaggdagar. Vid den Nordiska Samekonferensen i 
Helsingfors år 1992 beslutades vilka dagar som ska vara officiella 
flaggdagar för samerna i fyra länder. 
Förslaget är att komplettera riktlinjerna med ytterligare fem samiska 
flaggdagar förutom samiska nationaldagen 
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§19  

Nästa möte 5 december Ruselegården kl 17  
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Beslutande 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


Ledamöter 


Mikael Jakobsson, Liksjuon Sámiensiäbbrie 
Lisa Omma, Vapstens sameby 
Gunel Röhnér Douhan, Állguogåhtie 
Mattias Forsvall, Grans sameby  
 
Roland Sjögren (KD) Kommunstyrelsens ordförande  
Kurt Fällman (L), ordförande i myndighetsnämnden 
Betty-Ann Nilsson (KD), ordförande i Utbildningsnämnden 
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1.     Dagens ärenden, val av justerare och tid för justering 


2     Information 
- Förskola/Grundskola  
- Äldreomsorg/ biståndshandläggning 
- Kommunledningskontoret 
- Information samisk samordnare 
- Övrig information 


3   Samisk mat i verksamheter kostchef Klaus Dudenhöfer. 


4     Handlingsplan 2023-2027 


5     Budgetuppföljning 


6     Nästa möte 5 december kl 17 
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§ 13 


Dagens ärenden  


 


Beslut  


Samiska rådet fastställer dagordningen med ändrad turordning att punkten 
samisk mat i verksamheter flyttas att behandlas efter Dagens ärenden och får 
paragrafnummer 14 
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§ 14 


Samisk mat i verksamheter 


 


Beslut  


Samiska rådet har tagit del av informationen. 


 


Ärendebeskrivning 


Kostchef Klaus Thomas Dudenhöfer informerar om arbete med samisk 
mat i verksamheterna. Arbetet med ett lokalt förädlingsföretag och 
möjligheten att upphandla kött direkt med företaget möjliggör att ha 
lokala råvaror som älg och ren på matsedeln. Klaus söker också en 
person som vill sitta med i matsedelsgruppen gärna med kompetens av 
samisk traditionell mat.  
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§ 15 


Information   


Beslut  


Samiska rådet har tagit del av informationen  


 


Ärendebeskrivning  


               


Förskola/Grundskola 
Information från Skolchef Samuel Lundström om arbetet med samiska 
skolverksamheten. Kommunen har sex samiska lärare. En lärare i 
umesamiska delar kommunen med Sorsele kommun som har 40 
procents anställning på förskolan i Ammarnäs. Vår nordsamiska lärare 
har aviserat att hen vill sluta sin anställning och nu förs det samtal för 
att kunna anställa en nordsamisk lärare. Kommunen säljer samiska till 15 
kommuner där vi försöker att samordna lektioner för att eleverna ska 
läsa tillsammans med fler elever och därmed kan vi också erbjuda ett 
bättre pris, lärarna får bättre elevunderlag och eleverna får 
klasskamrater som läser samiska. 


Julla Májja, Samiska biblioteksbussen har besökt några av Lyckseles 
förskolor och klasser i årskurs 4. De har fått ta del av samisk kultur, joik 
och berättande om Stalo i samarbete med Giehttogiella, ungdomar som 
berättar.  


 


- Äldreomsorg 


Kerstin Olla Grahn, verksamhetschef för individ och familjeomsorg 
informerar om att det är personalbyte på biståndshandläggarna och att 
information behövs till ny personal. Nu ser de över hur samer med 
funktionshinder får ta del av sina rättigheter och hur kommunen kan 
arbeta bättre i den frågan. Det är stora utmaningar och stora luckor hur 
det ser ut med språk och kompetens. Första steg är kartläggning hos 
personal som har samiska och kulturkompetens.  


Satsning görs på psykisk ohälsa och en samordnar är anställd,  
samordnaren  deltog på ett föredrag om psykisk ohälsa bland samiska 
ungdomar som anordnades gemensamt av kommunen och Julla Májja.  
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Äldreomsorgsplan 2032 ska tas fram och där arbetas det med att lyfta in 
det samiska i planen. Dorotea kommun är en förebild  som har kraftfulla 
handlingsplaner både inom äldreomsorg och utbildning.  


För äldreboenden planeras att inreda samisk hörna på Skytten, 
Öregården och Bräntbergsvägen 14. Samiska konsthantverk är beställda 
och en studieresa planeras till Dorotea.  


- Information från kommundirektören 


Kommunledningskontoret har sett över med samverkansförfarandet där 
vi nu söker samverkan i tidigt skede med utvecklingsfrågorna. Under 
Delaktighetsveckan har Lycksele program under måndagen där vi vill att 
det samiska ska synas i programmet. Förslag på punkter om hur arbetar 
Lycksele för att uppfylla kraven som samiskt förvaltningsområde.  


Samiska samordnaren har besökt ledningsgruppen för arbetet med mål 
och riktlinjer samt R-10 att informera om målen för samiskt 
förvaltningsområde och hur kommunerna kan samarbeta.  


 
  


- Information från minoritetssamordnaren 
Samordnaren har varit på konferens som Sametinget anordnade för 
samiska samordnare. Konferensen hade inriktning på hur Sametinget 
kan vara kommunerna behjälplig och flera kommuner delade med sig av 
sitt arbete med minoritetsuppdraget. Lycksele hade ett pass där både 
Kommunstyrelsens ordförande Roland Sjögren var med och 
Kommundirektören Christer Normark.  
Sametinget anordnar en konferens om språkvårdande insatser i Umeå 
där de bjuder in organisationer och föreningar.  
Sametinget anordnar också en konferens om kunskapsinhämtning om 
äldres behov gällande de samiska språken i Luleå 9-11 november. De 
bjuder in äldre samer.  
Samiska veckan . Julla Májja var i Lycksele och aktiviteter riktade sig till 
barn, unga, äldre och allmänheten. Föredrag på biblioteket på tisdag av 
Marja Skum och köttsoppa på Ruselegården på onsdagkvällen. Saila 
Marie Gråik föreläste för samiska elever i högstadiet och gymnasiet om 
psykisk ohälsa som ung och aktiviteten avslutades med pizza.   
v.43 är det språkvecka och då anordnar vi aktiviteter på sociala medier. 
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§16  


Samisk handlingsplan 2023-2027 


Beslut  


Samiska rådet beslutar att bereda ärendet vidare 


Ärendebeskrivning 


Lycksele kommun har varit samisk förvaltningskommun sedan 2010. 
Handlingsplanerna har följt mandatperioderna med fyra år och antogs i 
kommunfullmäktige 2019-02-25 § 17 


Förslag till mål och riktlinjer föredrogs på mötet. Synpunkter på 
handlingsplanen meddelas till minoritetssamordnaren.  
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§17 
 
Budgetuppföljning  


Beslut  


Samiska rådet beslutar att lägga informationen till handlingarna 


 


Ärendebeskrivning 


Prognosen visar att vi förbrukar statsbidraget med 775 529. Förändring i 
budget för inköp av samiskt hantverk för äldreboenden och språkresurs 
till förskolan.  
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§ 18  


Riktlinjer Flaggdagar 


Beslut  


Samiska rådet beslutar att föreslå till kommunstyrelsen att riktlinjer för 
flaggdagar kompletteras med följande samiska flaggdagar  


25 mars Marie bebådelsedag, en traditionell samisk högtidsdag 
9 augusti FN:s internationella urfolksdag 
15 augusti samiska flaggan godkändes den 15 augusti 1986 
29 november Elsa Laula Renbergs födelsedag  
Dag för val till Sametinget 
 


 


Ärendebeskrivning 


Det finns tolv samiska flaggdagar. Vid den Nordiska Samekonferensen i 
Helsingfors år 1992 beslutades vilka dagar som ska vara officiella 
flaggdagar för samerna i fyra länder. 
Förslaget är att komplettera riktlinjerna med ytterligare fem samiska 
flaggdagar förutom samiska nationaldagen 
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§19  


Nästa möte 5 december Ruselegården kl 17  


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


  


 


 


 





